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Medborgarförslag om bänkar för äldre i 
Väständaparken 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har kommit in till nämnden om fler bänkar i 
Väständaparken. Syftet är att underlätta för vila och trivsel för 
pensionärer. Författaren till medborgarförslaget tycker också att 
staden borde bygga färre hus.  

Väständaparken är en ny park i Årsta som invigdes i november 
2023. Förvaltningen bedömer att behovet av bänkar och sittplatser 
är förhållandevis väl tillgodosett i parken. Parken är så ny att 
användningen behöver formas över några årstider innan 
förvaltningen överväger ytterligare åtgärder. Förvaltningen vill 
därför avvakta med att tillföra fler bänkar i nuläget. När det gäller 
byggandet av nya hus är det framförallt stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnämnden som ansvarar för planeringen. 
Stadsdelsnämnden är remissinstans i projekt som rör 
stadsdelsområdet. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag har kommit in till nämnden  om fler bänkar i 
Väständaparken. Skribenten tycker också att staden borde bygga 
färre hus. 

Förslaget kom in den 11 april 2024. 

Handläggare
Charlotte Rydberg
Telefon: 08-50814050

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2024-08-22

Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning
Administrativa avdelningen

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2024/340

2024-04-26
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Ärendet 
Författaren till medborgarförslaget tycker att Väständaparken i 
Årsta ska få fler bänkar. De skulle ge möjlighet till vila och trivsel 
för pensionärer. Hon tycker att Väständaparken idag har en trevlig 
lekplats och gym men att denna utrustning riktar sig till yngre 
personer och inte till pensionärer. Skribenten lägger också till att 
staden borde bygga färre hus. Hon tycker att de som finns räcker 
gott. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Administrativa avdelningen. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen har ett uppdrag att arbeta för en äldrevänlig stad och 
vill därför tacka för förslaget om hur stadsmiljön kan bli mer 
tillgänglig och trevlig för äldre.  

Det finns inte en typ av bänk som passar alla äldre, men ofta kan 
bänkar med ryggstöd och armstöd fungera bra för vila. En 
möblering med bänk och bord som är lätt att komma till om man 
exempelvis använder rullator kan fungera bra för umgänge, men då 
bör också ytan under sittplatsen vara hårdgjord.  

Väständaparken är en ny park i Årsta som invigdes i november 
2023. I parken finns en variation av funktioner, till exempel 
utegym, rutschkana, studsmatta, naturlek samt olika typer av 
sittplatser. Det finns exempelvis bänkbord att äta vid:  
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Vilobänkar utmed parkstråket: 
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Sittplatser längs med muren runt lekplatsen: 

 

Sittbänk i trappan ner mot parken: 

 

Förvaltningen bedömer att behovet av bänkar och sittplatser är 
förhållandevis väl tillgodosett i Väständaparken. Några bänkar har 
rygg- och armstöd och nås direkt från gångvägen, vilket underlättar 
för den som har svårt att gå på ojämnt underlag eller i trappor.   

Parken är så ny att användningen behöver formas över några 
årstider innan förvaltningen överväger ytterligare åtgärder. 
Förvaltningen vill därför avvakta med att tillföra fler bänkar i 
nuläget.  

När det gäller byggandet av nya hus så har kommunfullmäktige som 
mål att skapa förutsättningar för 140 000 nya bostäder till år 2035, 
med tillhörande samhällsservice. Det är framförallt 
stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden som ansvarar 
för planeringen. Stadsdelsnämnden ansvarar inte för 
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bostadsbyggandet i Stockholm stad, men är remissinstans i 
specifika projekt som rör stadsdelsområdet. 

Tillgänglighet 
Det finns många aspekter att ta hänsyn till för en tillgänglig 
utomhusmiljö. I stadens strategi för en äldrevänlig stad anges till 
exempel att många äldre vistas mer i sin närmiljö än vad den övriga 
befolkningen gör. Ett jämnt underlag, tillgängliga viloplatser liksom 
belysning, ledstänger vid trappor är viktiga inslag i utemiljön.  

När det gäller viloplatser kan ofta bänkar med ryggstöd och armstöd 
fungera bra. För umgänge kan en möblering med bänk och bord 
passa, men då bör också ytan under sittplatsen vara hårdgjord, så 
den lätt nås med exempelvis rullator. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

 
 
 
 
Anders Carstorp  Anna Larsson 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 
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